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MI IN
SLOVENIJA

KAM S HRVA©KO?

JOÆE HORN

Nape Ëutenje do dræave Slovenije lahko

izrazimo v trojnem premipljevanju:

Ponos na preteklost

Slovenije ne smemo pozabiti. Nasprot-

no. Biti moramo nanjo ponosni. Preteklost

ni samo Ëas, ki je minil. Zapustil je

globoke rane, v nekem smislu neozdravlji-

ve, na narodnem telesu. Izgubili smo na

tisoËe ljudi, ki jim je Bog dal æivljenje, da

bi koristili Ëlovepki druæbi. Tudi drugi

narodi so bili oropani svobode in vsega,

kar ona prinese, pravice in dolænosti. A

slovenski narod je majhen po ptevilu in je

zaradi omenjenih izgub pe toliko bolj

prizadet.

Kar dviga nap ponos je to, da smo se

kot narod uprli vsemu zlu in tistim, ki so

to zlo Ëloveptvu povzroËili. Vsi sloji in

dobro misleËi narodnjaki so se temu zo-

perstavili in bili pripravljeni v tej borbi celo

izgubiti svoje æivljenje za zmago dobrote in

miru. In oni, ki niso bili deleæni tega

muËeniptva, so za narod molili in darovali

svoje trpljenje in ærtve ter æalovanje za

ubitimi in pogrepanimi svojci.

Lahko smo in biti moramo ponosni na

slovenski narod, na napo preteklost, ki je

nismo preæiveli prekriæanih rok, ampak

smo sprejeli kriæ in ga z boæjo pomoËjo

nosili za Kristusom, ker smo hoteli ostati

Njegovi uËenci.

Ljubezen do sedanjosti

Ne zavraËamo niËesar, razen hudobije,

ki jo sedanjost prinapa. Slovenija je doæive-

la svojo ,,Alelujo”. »eprav pe ne v celoti, a

pomlad ji obeta veselo prihodnost. Repila
se je vseh ,,izmov”, nacizma, fapizma in

komunizma, in je zadihala s svojimi pljuËi.

©e doæivlja posledice vseh prejpnjih, a Bog

je pogledal skozi prste in jo spremlja z vso

ljubeznijo do sedanjosti. Tako kot smo

takrat delovali in sodelovali za njeno

samostojnost in neodvisnost, enako smo

sedaj dolæni nadaljevati z delom za njen

obstoj in napredek. S tem ji bomo dokazali

napo ljubezen in hvaleænost. Bogu se zanjo

zahvalimo in Ga prosimo, naj jo ohrani in

ji pomaga do celotne zmage.

Vera v prihodnost

»e bo Slovenija ostala zvesta Bogu in

njegovim zapovedim, Ëe bo sledila nauku

Cerkve, Ëe bo skrbela za socialno praviËn-

ost, Ëe po spoptovala vsako Ëlovepko

æivljenje, od spoËetja pa do naravne smrti

in se bo Bogu zahvaljevala za druæine z

mnogimi otroki, kar velja tudi za nas,

potem se ji prihodnosti ni treba bati. »e

bomo vsi Slovenci, doma in po svetu in

oni, rojeni izven Slovenije kjerkoli, izpoln-

jevali, kar Bog od nas priËakuje, potem

imamo lahko vero v prihodnost in da nam

bo pe naprej Bog pomagal. Kot nas ni

zapustil v preteklosti, bo tudi v prihodnosti

stal ob napi strani. Zato nas tudi prihod-

nost ne bo vznemirjala, saj bo sam Bog

vedno in povsod z nami.

Tako bomo tudi v prihodnosti Sloveniji

v korist.

,,V stranki Nova Slovenija (NSi) menimo,
da je bila brionska izjava eden od najboljpih
doseækov, kar zadeva repitev pe vedno
odprtih vprapanj s Hrvapko,” je te dni izjavil
predsednik NSi Andrej Bajuk. Kot je dodal,
se NSi zdi ta sporazum kljuËnega pomena
za dosego dokonËne repitve. ,,Glede tega
bomo sodelovali tudi z drugimi strankami,
ki so trenutno v vladni koaliciji, za nadaljnjo
preuËitev in uveljavitev vseh teh stvari,” je
dejal.

Bajuk kot vodja NSi je bil na delovnem
sreËanju vladajoËe koalicije, na katerem so
se za zaprtimi vrati pogovarjali tudi o
odnosih s Hrvapko.

Predsednik SLS Janez Podobnik je
pozneje dejal, da je na sreËanju koalicija
soglasno znova poudarila pomen junija
podpisane brionske izjave, sprejeli pa naj bi
tudi dva sklepa. Koalicija se je strinjala, da
je treba v celoti spoptovati koalicijsko
doloËbo, po kateri sporazum Drnovpek-

RaËan ne obstaja in zato tudi ne more biti
predmet arbitraæe. Sprejela pa je tudi
predlog predsednika SLS, da se v okviru
vladne koalicije oblikuje delovna skupina,
v katero vsaka partnerica predlaga
strokovnjaka za vprapanja, povezana z
urejanjem odnosov s Hrvapko.

Glede interpretacije Janeza Podobnika,
da sporazum Drnovpek-RaËan ne obstaja in
zato ne more biti predmet arbitraæe, je
premier Janez Janpa na novinarski konferenci
dejal, da je Podobnik s tem verjetno mislil
na obstoj tega dokumenta v pravno-
formalnem smislu. Sporazum namreË ni bil
ratificiran, kar je, kot je poudaril premier
Janez Janpa, nesporno dejstvo.

Po drugi strani pa je Izvrpilni odbora NSi
zaËel s formalnimi postopki za pripravo na
kongres stranke, ki bo potekal 19.
novembra. Izvrpilni odbor mora namreË za
kongres pripraviti gradivo. Bajuk je trenutno
edini kandidat za predsednika stranke.

Evropski poslanec in predsednik sveta NSi
Alojz Peterle pa se pe ni odloËil, ali bo na
novembrskem kongresu kandidiral za
predsednika stranke. Pojasnil je, da je za to
pe Ëas.

»lani odbora so izrazili zaskrbljenost,
ker se v javnosti pe vedno povezuje sedaj
veljavno davËno zakonodajo s trenutno
vlado. Stranke danapnje vladajoËe koalicije
so v takratni opoziciji dejansko nasprotovale
spremembam davËne zakonodaje, je
pojasnil Bajuk. Izredno nenavadno se mu
zdi, da se ne opozarja ljudi, da je to davËno
zakonodajo sprejel dræavni zbor v prejpnjem
mandatu. Takratna opozicija je tako
nasprotovala doloËenim ureditvam, ki danes
povzroËajo najveËje teæave.

Zato je sam osebno predlagal, naj vlada
imenuje strokovno skupino, ta komisija pa
zakljuËuje s pripravo predlogov, ki jih bo
vlada pripravila za obravnavo v dræavnem
zboru.
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Pri Ruski kapelici pod VrpiËem je bila
tradicionalna slovesnost v spomin na umr-
le ruske vojake, ujetnike v prvi svetovni
vojni, ki jih je leta 1916 pri gradnji ceste
Ëez prelaz zasul sneæni plaz. Kot je pouda-
ril podpredsednik zgornjega doma ruskega
parlamenta Dimitrij Mezencev, bo prihodn-
je leto, ob 90. obletnici tragiËnega dogo-
dka, zbrane priËakala obnovljena kapelica,
za kar bosta sredstva namenili tako slovens-
ka kot ruska stran.

Podpredsednik ruskega sveta federaci-
je je v nagovoru spomnil na slovesnost ob
60. obletnici konca druge svetovne vojne
v Evropi, ki je maja potekala v Moskvi. ,,Na
VrpiËu pa se danes ne spominjamo samo
umrlih ruskih vojakov iz prve svetovne
vojne in ærtev druge svetovne vojne, am-
pak se moramo spomniti tudi ærtev medna-
rodnega terorizma, zaradi katerega v sto-
letju raËunalnikov in mobilnih telefonov
negotovo razmipljamo o svoji prihodnosti,”
je poudaril.

Slovesnosti so se med drugim udeleæili
visoki slovenski in ruski predstavniki ter
delegaciji katolipke in ruske pravoslavne
cerkve. Kot je poudaril Mezencev, obisk
visoke ruske delegacije odraæa tudi stanje
odnosov med Rusijo in Slovenijo, ki je
postala Ëlanica Evropske unije, v kateri sa-
mostojno zastopa svoja stalipËa.

Med prvo svetovno vojno, v letih 1914-
1918, je bila Kranjska Gora pomembno
kriæipËe vojapkih prehodov. Zaradi italijans-
ke vojne napovedi Avstriji maja 1915 je
bila povezava s fronto ob SoËi stratepkega
pomena za gradnjo ceste do Kranjske Gore
prek gorskega prelaza VrpiË vse do Trente.
Za gradnjo in ËipËenje ceste je avstrijsko
vojapko poveljstvo v letih 1915 in 1916
uporabilo veË kot 10.000 ruskih vojnih
ujetnikov, ki so bili nastanjeni v barakah od
Kranjske Gore do Trente. Mnoge so
pokonËale bolezni in izËrpanost, avstrijski
straæarji pa so z njimi kruto ravnali.

Marca 1916 je sneæni plaz z Mojstro-
vke zasul veË kot 300 ruskih ujetnikov in
nekaj avstrijskih straæarjev. NatanËnega pte-
vila ærtev ni bilo mogoËe nikoli ugotoviti,
tudi zato, ker avstroogrska stran ni razkrila
podatkov o vojnih ujetnikih.

Na tragiËni dogodek spominjata
grobipËi pod ErjavËevo koËo in grobnica ob
Ruski kapelici, kamor so posmrtne ostanke
prenesli leta 1937. Rusko kapelico so v
spomin na umrle postavili preæiveli ujetni-
ki leta 1917, spominsko slovesnost na dræa-
vni ravni pa pripravljajo od leta 1992. Slo-

vesnost prirejajo rusko veleposlaniptvo v
Ljubljani, obËina Kranjska Gora in Druptvo
Slovenija-Rusija.

Slovesnosti so se z ruske strani udeleæi-
la tudi delegacija ruske pravoslavne cerkve
pod vodstvom kurskega in riljskega
nadpkofa Germana, ki je vodil mapo. Obisk
delegacije ruske pravoslavne cerkve pa je
bil tudi priloænost za pogovore o moænos-
ti obiska patriarha ruske pravoslavne cer-
kve Aleksija II. v Sloveniji, za katerega ima
odprto vabilo æe veË let. V ruski cerkveni
delegaciji pa je letos tudi zbor bogoslov-
cev kurske nadpkofije, ki bo nastopil z veË
koncerti.

Skrunitev
nagrobnika Ivana

Trinka
Svetovni slovenski kongres je izrazil

najostrejpi protest proti skrunilcem
nagrobnika narodnega buditelja Benepkih
Slovencev Ivana Trinka — Zamejskega na
pokopalipËu v TrËmunu. Ob tem dejanju
pozivajo krajevne oblasti v BeneËiji in pe
posebej politiËne oblasti v Rimu, da se
odkrito zavzamejo za pravice slovenske
skupnosti.

,,Takpna dejanja so pe posebno
nerazumljiva v Ëasu Zdruæene Evrope, ko se
vsi narodi in manjpine v njej zavzemamo za
soæitje in spoptovanje vseh nacionalnih in
manjpinskih vrednot. Te naj v evropski
skupnosti postanejo bogastvo in ne
sovraptvo, kot to æelijo prikazati nekateri
posamezniki in skupine v odnosu do
slovenskih kulturnih in nacionalnih
vrednot,” je SSK zapisal v sporoËilu.

Slavje pri Ruski kapelici

Radio Ognji Ëe pleza!
Po stopniËkah navzgor. Medtem, ko so

se v vodstvu Radia OgnjipËe ne dolgo tega
hvalili, da so na 6. mestu po nacionalni
raziskavi poslupanosti, sedaj z veseljem
sporoËajo, da so æe mesto vipje.

Novica je vroËa, nosi datum 19. julij
2005. Med veË kot 80-imi radijskimi
postajami v Sloveniji, je Radio OgnjipËe po
poslupanosti na 5. mestu (Vir: Nacionalna
raziskava branosti 2005, Cati). Po raziskavi
se ponapajo z 52.000 rednimi poslupalci,
verjamejo pa, da jih je v resnici pe veË.
Njihov doseg raste.

»estitkam se pridruæuje tudi Svobodna
Slovenija, ki je z OgnjipËem tesno
povezana, saj iz napega uredniptva tedensko
poroËamo o æivljenju rojakov v Argentini za
njihovo oddajo o Slovencih po svetu.

©e o dvojeziËnih napisih
Novoizvoljeni predsednik Narodnega

sveta koropkih Slovencev (NSKS) Matevæ
Grilc je po novinarski konferenci v Celovcu
predstavil nekatere smernice prihodnjega
delovanja. Dotaknil se je tudi vprapanja
dvojeziËne topografije in pri tem
napovedal, da so pozornost sedaj posvetili
internacionalizaciji tega vprapanja.
Pripravljajo toæbo, ki jo bodo vloæili pred
Evropsko sodipËe za Ëlovekove pravice v
Strasbourgu, je pe pojasnil Grilc.

Povedal je, da se pripravljajo na to,
kako bodo toæbo formalno vloæili - ali
preko posameznikov ali pa kakega druptva.
V zvezi s toæbo pa so æe pridobili
izvedenipko mnenje Dunajske univerze.
Internacionalizaciji vprapanja topografije,
so se sicer pripravljeni odpovedati, Ëe bo
avstrijska vlada v zvezi s tem predloæila
ustrezne predloge.

Kompromis je koropki deæelni glavar
Joerg Haider zavrnil, trenutno pa Ëakajo na
nove predloge vlade. ,,Imamo odloËbo
avstrijskega ustavnega sodipËa, vsak
kompromis pa se bo moral orientirati na to
odloËbo,” je pe dejal Grilc.
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IZ ÆIVLJENJA V ARGENTINI
TONE MIZERIT

RAZGOVOR

Æelel bi narediti e veliko veË

Kot na mnogih drugih
podroËjih je tudi politiËno
delovanje lep dokaz, da se
v Argentini zakoni in pred-
pisi pripravijo zato, da se
lahko potem krpijo.

Dolgih 60 dni. Predpisi,
ki urejajo politiËno in volil-
no delovanje predvidevajo,
da smejo politiËne kampan-
je trajati le 60 dni pred
datumom, ki je izbran za
volitve. »e upoptevamo, da
bodo letopnje parlamentar-
ne volitve v nedeljo, 23.
oktobra, pred 23. avgustom
ne bi smelo bili volilnih
shodov. Saj uradno jih res
ni, vsaj pod tem imenom
ne. A tako vlada kot opozi-
cija izrabijo vsako priloæn-
ost in organizirajo vsakov-
rstna sreËanja, na katerih
pod raznimi krinkami izva-
jajo volilno kampanjo. Vla-
da, ki bi morala dati zgled,
je prva, ki to dela. Opozici-
ja, ki bi morala biti nadzor
vladnih dejanj, v predvolil-
ni aktivnosti ne zaostaja.
Tako se zakoni in predpisi
izmaliËijo in narod nemoË
gleda, kako se predpisanih
60 dni rasteza v nedogled.

©e druge spremembe .
Parlamentarne volitve so
imele doslej tudi poseben
pomen, da so se dræavljani
bolj svobodno izraæali in so
tudi manjpe stranke imele
veË moænosti uspeha, ker
ni plo za volitve predsedni-
ka ali guvernerjev, kar ved-
no volitve zelo polarizira. A
to pot je zlasti v provinci
Buenos Aires tudi ta navada
izmaliËena. Kako to? VeËi-
na neperonistiËnega des-
nega dela volivcev je pre-
teæno tudi ,,nekirchneristiË-
na”, to pomeni da ne
soglapa s predsednikom in
njegovo politiko. Levica pa
se obratno nagiba bolj nas
stran gospe Kristine. Ker pa
je s strani tako vlade in kot
duhaldizma spopad prika-
zan kot edina izbira, lahko
marsikateri glas, ki bi sicer
pel v kakpno manjpo
stranko, zapade tej polari-
zaciji, kot za izbiro
,,manjpega zla”. Na to se-
veda eni in drugi raËunajo
in to stanje podpihujejo.

Pametni kmetje . Te dni
je potekala tradicionalna
kmetijska razstava. Uradna
otvoritev je vsako leto véli-
ki praznik argentinskega
poljedelstva in æivinoreje.
ObiËajno na slavje pohitijo
najvipje dræavne oblasti.
Vendar letos je bilo æe tre-
tjiË, da se ga predsednik ni
udeleæil. Letos je poslal v
zastopstvo podpredsednika
Sciolija, da je poslupal ostre
kritike na vlado in njen od-
nos do tega podroËja.
Zadræanje vlade v tem je
teæko razumljivo. Kmetijski
sektor bistveno prispeva k
sedanjemu razvoju argen-
tinskega gospodarstva. Iz-
voz, ki je preteæno kmeËkih
pridelkov, polni dræavno
davËno blagajno. Star ar-
gentinski izraz trdi, da se
tudi hude krize premostijo
z nekaj let zapovrstne do-
bre letine. To sicer sedaj
veË ne dræi, a zadnje dobre
letine so bistveno pripo-

mogle k gospodarski obno-
vi. Zato je razumljivo, da
so zbrani poljski veljaki
izæviægali omembo
predsednika, in da je tudi
predsednik KmeËke druæbe
(Sociedad Rural) Luciano
Miguens v zvezi z volitva-
mi zahteval, naj prevlada
,,pristna debata idej” in naj
prenehajo ,,nenehni spopa-
di kot vsakdanje dogajan-
je”.

Res so nenehni. Zahteva
ni brez podlage. Dan za
dnem, ob vsaki priloænosti
in vsaki javni izjavi, se
ponavljajo ostre kritike in
celo medsebojne æalitve v
vrstah razklanega peroniz-
ma. V tem prednjaËi sam
predsednik, ki ne najde
zmernosti. Napadi na Du-
haldeja in vse, kar je blizu
njega, so tako siloviti in
tudi æe tako nepremipljeni,
da so mnogi opazovalci
zaËeli govoriti o ,,selektivni
amneziji”. Le tako si lahko
razlagamo kritike na
bivpega predsednika, kjer
Kirchner pozablja, da mu je
Duhalde odprl pot do
predsedniptva, da je veËina
njegovih sodelavcev iz
prejpnjih Duhaldejevih vrst,
in da je pe komaj pred
nekaj tedni bil na tem, da
bi z osebo, ki naj bi bila
kriva vseh argentinskih
teæav in zablod, podpisal
volilni sporazum.

Negativni odmevi.
Predvolilni zapleti pa so
povzroËili tudi manjpo kri-
zo v vladi. V ponedeljek
25. julija je namreË odsto-
pil minister za pravosodje
Horacio Rosatti. Æe prej je
imel razne teæave z vodjem
kabineta, ministrom Fer-
nándezom. A sedaj je padel
v nemilost pe pri Kirchner-
ju. Predsednik ga je namreË
skupal prepriËati, naj bi
naËeloval poslanskim kand-
idatom v rodni provinci
Santa Fe, kjer vladi slabo
kaæe. Rosatti pa o tem ni
hotel niËesar slipati. Ko je
ozraËje postalo nevzdræno,
je hitro odstopil. Na nje-
govo mesto je bil imenovan
prestolnipki peronist Alber-
to Iribarne, ki je tudi ob
samem nastopu doæivel
kratek stik z istim minist-
rom. Iribarne je namreË
obæaloval, da ne more nas-
topiti kot predstavnik
zdruæenega peronizma,
Fernández pa je odgovoril,
da bolje loËeni, kot pa
zdruæeni ,,s silami preteklo-
sti”. Res je vse æe kar otroË-
je neumno.

Se bo inflacija unesla?
Inflacija nevzdræno raste,
Meseca julija kaæe da je
zopet presegla en procent.
Sporazumi, za katere se
vlada pogaja s proizvajalci
prehrane, so se izkazali kot
neuËinkoviti. IstoËasno
znova raste uvoz in zunan-
jetrgovski preseæek se
manjpa. Poloæaj je sicer pe
vedno stabilen in ne preti
kak zlom, a z vsakim pro-
centom inflacije raste ptevi-
lo prebivalcev, ki statistiËno
zapadajo revpËini. To pa ni
najboljpa volilna propagan-
da.

Po tirih letih delovanja je mag.
Bojan Grobov ek zakljuËil svoj mandat
kot veleposlanik Republike Slovenije v
Argentini. Pred odhodom smo ga
prosili za razgovor in tukaj objavljamo
glavne odgovore na na a vpra anja.

Ko ste bili izbrani za to mesto, ste
gotovo imeli pred oËmi doloËene cilje.
Koliko vam je to uspelo?

Jaz sem æelel priti v Argentino.
Rad sem pripel. Zavedal sem se, da je
najveË dela prav s slovensko skup-
nostjo, zato pa imamo tukaj
veleposlaniptvo, ki je edino v latinski
Ameriki. Bil sem pripravljen na to.
Nisem imel predsodkov, vsaj ne veli-
kih. Moja æelja je bila da, karkoli se
dogaja med obema dræavama, da naj
gre v prid tukajpnjim Slovencem. »e
izhajam iz tega, potem bi jaz rekel da
je bilo z nape strani kar nekaj storje-
nega. Imamo lektorat slovenskega je-
zika v Buenos Airesu. Organizirali
smo vrsto kulturnih dejavnosti. Tako
se nam na primer iz slovenske skup-
nosti zahvaljujejo, Ëep, prviË smo peli
na velikem odru v Colonu; predstavili
smo se tisoËim; utrdili smo identiteto.
V prid nam je plo seveda, da je
Slovenija vstopila v Evropsko Unijo.
Slovenija se danes predstavlja v
filmih, na polskem podroËju imamo
ptipendije. Prisotni smo na raznih uni-
verzah: UBA, UCA, UADE. Ta vlak
smo zelo dobro izkoristili. Potencial
je velik.

Bi kak no toËko posebej poudari-
li?

Posebej pa bi se rad ustavil pri
razstavi o slovenskih naseljencih v
Argentini, ki je bila organizirana po
napi iniciativi. Kot del identitete je
tam izstopila kultura. To je izredno
kulturna skupnost. Res pa je, da
imamo Slovenci kot temelj kulturo,
verjetno zato, ker nismo imeli dræave,
politike. Ko sem gledal fotografije
priseljencev iz drugih dræav, sem jih
videl v raznih okolipËinah, kot skupi-
ne pri vsakdanjih opravilih. Za Slo-
vence pa je prav simptomatiËna kul-
tura. Tudi preko razstave se je to
pokazalo. Prvi valovi so sicer v veliki
meri izginili, s tem tudi sledovi za
njimi. Seveda pri razstavi je bilo
jasno, kdo je najveË prispeval: tisti, ki
je od zaËetka naËrtno delal: Zedinje-
na Slovenija in kar se razvija pod njo.
Vaæno pa je bilo, da smo dosegli
sodelovanje vseh skupin. Tudi se
pojavljajo novi potomci Slovencev, ki
ipËejo sledove svojih korenin.

Delali ste tudi na medsebojnem
socialnem sporazumu. Bi lahko
nekoliko razloæili to zadevo?

Socialna konvencija ali sporazum
je dogovor o dopolnjevanju pokojnin-
skega sistema obeh dræav. Sporazum
je sestavljen iz dveh delov. Prvi je
osnovni del, ki je bil æe parafiran. A
to dosti ne pomaga brez drugega
administrativnega dela. To bi æe lah-
ko plo v oba parlamenta, pa se posto-
pek zavlaËuje, je poËasen. Adminis-
trativni del pa je vaæen, ker gre za
vprapanje, kako se potem s sredstvi
dela, ali kako sploh izplaËevanje
deluje. Zadnje stanje tega postopka je
tako, da sta samo dve toËki odprti, ki
sta od marca v Ljubljani, in jaz oseb-
no ne vidim, zakaj bi se jih ne moglo
repiti. Je pa seveda zelo obËutljiva
zadeva, ker gre za denar. Ob tem bi
rad poudaril, da smo s strani argentin-
skega zunanjega ministrstva vedno
napli mnogo razumevanja.

Vsekakor bo ta dogovor bistveno
koristil Slovencem iz Argentine, ki so
se naselili ali pa se e bodo naselili v
Sloveniji.

Absolutno, ker obratnega toka se-

daj ni. Je pa res, da zadeva ostane
odprta, Ëe bi v prihodnje priplo do
obratnega izseljevanja. Rad bi pa
poudaril nekaj: mi smo prva dræava
od novih Ëlanic Evropske Unije, ki je
zaËela ta pogajanja. Tudi mnoge
prejpnje Ëlanice tega dogovora nima-
jo in nam bodo verjetno sledile. To je
zelo obËutljiva tema, ker gre za de-
nar. In moramo se zavedati, da smo
mi vodili pogajanja v dobi, ko denar-
ja ni bilo in je kljub temu bilo treba
doloËati, v kakpni valuti se bo
izplaËevalo.

Kar se tiËe gospodarske izmenja-
ve, kmalu za tem ko ste vi nastopili je
pri lo do hude krize v argentinskem
gospodarstvu, do devalvacije, ki je
obrnila smer izvoznemu in uvozne-
mu toku. Prej se je kar nekaj izvaæalo
iz Slovenije v Argentino, sedaj pa je
bolj ugodno izvaæati iz Argentine v
Slovenijo.

To se res dogaja. Leta 2003 je bila
Argentina glavna trgovska partnerica
Slovenije v Juæni Ameriki, ker se je
poznal efekt devalvacije. Seveda je
bil absoluten deficit na slovenski stra-
ni. Vendar to je relativno. 80% tega
kar smo mi uvaæali iz Argentine je
bilo usnje, predvsem za slovensko
avtomobilsko industrijo, ki potem
svoje izdelke tudi izvaæa. Vendar lani
je pripla na prvo mesto v trgovski
izmenjavi Brazilija.

Kaj pa Brazilija izvaæa v Sloveni-
jo?

Tudi usnje, in seveda kavo in pe
kaj. Je pa Brazilija bolj privlaËna za
slovenske investicije, ker je paË bolj
perspektivna dræava. Zelo mi je æal,
da ni priplo do sklenitve trgovskega
sporazuma med Evropsko Unijo in
Mercosurjem, ker bi to izredno koris-
tilo manjpim dræavam, kot je Sloveni-
ja. Preko tega sporazuma bi imeli
dostop do raznih fondov v Evropski
Uniji. Je pa iz Slovenije gledano na
Argentino vaæno vprapanje pravne
varnosti, podroËje za katerega vemo
da v tej dræavi ni repeno. Seveda bi
æelel storiti mnogo veË, tudi na
podroËju gospodarske izmenjave. Je
pa zelo teæko kaj naËrtovati v tej
dræavi, zlasti dolgoroËno.

SvojËas se je govorilo o moænosti
slovenskih investicij v argentinsko
vinogradni tvo. S tem potem ni bilo
niË konkretnega.

Res, do tega doslej ni priplo. Ni pa
reËeno, da je ta moænost izkljuËena.
Kot so nekatere slovenske investicije
ple v Brazilijo, se lahko pojavijo tudi
v Argentini. Vsekakor je to popolno-
ma v rokah privatne iniciative. Mi
smo pred Ëasom delali na tem, da bi
dosegli kak sporazum, vendar nam je
leta 2002 argentinska stran odgovori-
la, da pe nekaj let ne bodo sklepali z
nobeno dræavo sporazumov o zapËiti
in promociji investicij, kar bi gotovo
dotok investicij pospepilo.

Vrnimo se sedaj na slovensko
skupnost v Argentini. Kaj ste
priËakovali in kaj ste na li? V Sloveniji
nas namreË gledajo in oznaËujejo na
razliËne naËine.

V Sloveniji se je pe do nedavnega
na vse gledalo zelo Ërno-belo. V
prejpnjem reæimu so bili Slovenci v
Argentini na nek naËin demonizirani.
Za njih so veljali razni izrazi. Ne-
malokrat se je uporabljal izraz ,,izda-
jalci”. »e gledamo slovensko zgodo-
vino vemo, da ta beseda predstavlja
najhujpi smrtni greh, kajti ni vipje
vrednote kot je slovenstvo. Jaz, ki sem
rasel v Trstu, to dobro vem in si tudi
predstavljam, kako boli, Ëe ti nekdo
to reËe. Kot sem izrazil ob praznov-
anju dneva dræavnosti, se vam je s
tem godila strahotna krivica, ker vi,
kakor vapi predniki, gojite globoko
ljubezen do slovenstva. Na to, kar se
je dogajalo v drugi svetovni vojni, na
to bratomorno vojno v Sloveniji, tudi
pri nas mlajpi zgodovinarji æe drugaËe
gledajo. Kar se pa tiËe skupnosti in
njene dejavnosti, kulturnega potenci-
ala, poærtvovalnosti, nesebiËnega
dela, sem si predstavljal, da ga je
mnogo, a nikakor toliko, kot sem ga
tu napel. Kar se tega tiËe: klobuk z
glave!

Z vidika slovenske dræave in nje-
nega demografskega problema bi bilo
priËakovati, da bi Slovenija sku ala to
skupnost izkoristiti na tak naËin, da
bi njene Ëlane navdu ila za povratek,
za preselitev v Slovenijo. Vendar o
tem doslej ni bilo nobenega konkret-
nega koraka.

Ni dolgo tega ko sem se pogovar-
jal s skupino mladih, ki ptudirajo
razne znanosti na univerzi. Pa sem jih
vprapal, Ëe bi æeleli oditi v Slovenijo.
Niti eden ni rekel, da bi se preselil.
Seveda se postavlja vprapanje, kakpen
bi bil odgovor, Ëe bi bili pogoji pose-
bej privlaËni. Vendar jaz mislim, da
so nam Slovenci po svetu potrebni,
da nam pomagajo, da nam pirijo
obzorje. Kdor hoËe, naj gre nazaj,
seveda bi se moralo to omogoËiti.
Slovenija je bila zelo odprtih rok do
Primorcev po prvi svetovni vojni. Ne
vem, kako je to danes; morda bi bilo
lahko izvedljivo. Treba bi bilo vz-
postaviti nek sistem incentiviranja.
Gotovo bi se dalo veË narediti kot
doslej. A izvedba bi morala biti zelo
razmipljena, domiselna in dolgoroË-
na, in Bog ne daj, da bi priplo do
politiËnega izkoripËanja tega projekta
z ene ali z druge strani.

Bi æeleli e kaj dodati k temu
razgovoru?

Spomnim se nekega dogodka, ki
sem ga doæivel po koncertu, ki smo
ga organizirali skupno z Madæari. Po
nastopu, ko je pe potekal razgovor
med rojaki, sem tam videl otroËiËka,
ki je na ves glas pel tisto staro sloven-
sko: ,,... svoj’ga ljub’ga Ëakala!” Ko
sem to slipal, sem rekel soprogi: ,,Ko-
priva ne pozebe!” Jaz verjamem v to
skupnost. Slovenci, kjerkoli æe, smo
povsod Slovenci. In ta trdovratnost,
trdoæivost je tipiËno slovenska. Vem
da ni lahko. Æivimo v obdobju globa-
lizacije in ogromnih sprememb. A v
teh okolipËinah in mimo tega izraza o
koprivi, vse kar sem tukaj videl, kaæe
na to trdoæivost, to voljo, da bi obsta-
li. Upam, da bosta skupnost in Slove-
nija napli najboljpo pot, da to Ëim dalj
ohranimo. Razmerje z Uradom se
urejuje, tudi pot v Slovenijo je vsako-
mur odprta. Æelel bi, da bi bilo pe veË
tega, tudi veË napih konzulatov
povsod, kjer so Slovenci. Mislim, da
smo na pravi poti. Jaz vam æelim vso
sreËo!

Pogovarjal se je Tone Mizerit
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SLOVENCI V ARGENTINI

SAN MARTIN - Pod lipo domaËo (4)

37. MLADINSKI DAN Deklipki zbor Encijan se
je rodil po dolgem procesu
zorenja. Je plod iskanja
mendopkih deklet po dejav-
nosti, s katero bi se v Slo-
venskem domu sreËavale v
prijateljstvu ter bi bila
istoËasno orodje za osebno
in skupinsko rast.

Ravno petje nam nudi
moænost, da bi omogoËile
nape æelje, ker petje druæi
in krepi bolj kot vsako dru-
go delovanje. Petje je du-
hovni izraz slovenskega na-
roda, je najleppa dedipËina,
ki so nam zapustili napi
starpi in dedje. V petju se
Ëlovek istoveti s svojimi
koreninami, v petju spozna
in ceni zgodovino, pege ter
tradicijo naroda kateremu
pripada.

Minilo je nekaj Ëasa
preden smo naple osebe, ki
bi nas vodile in uËile, ne
samo strokovno, temveË, ki
bi bile tudi zmoæne vcepiti
nam duh petja. Angelca
Bajda in Dani Bajuk sta
takoj z navdupenjem spre-
jeli ponudbo in doumeli
nape hrepenenje.

Intimne æelje so se ures-
niËile, ker smo prevzele ob-
veznost, da se bomo Ëim-
bolj potrudile in da ne
bomo opustile naËrta, Ëe-
prav se bomo sreËavale s
teækimi teæavami. Dobri
Bog je pa dal pevkam in
voditeljicama dar zadostne
potrpeæljivosti, predvsem
ker veËina od nas prvikrat
poje. Z veseljem smo Ëutile
zaËetne doseæke.

Skupina, ki je imela
prvo vajo 15. maja 2004,
se je po pestih mesecih pr-
vikrat javno predstavila na
Mladinskem dnevu tistega
leta, ko je zbor sestavljalo
komaj 9 pevk. Za tisto pri-
loænost je bilo æe nujno
poimenovati skupino. Ime

naj bi predstavljalo zbor in
njegovo prizadevanje, mo-
ralo bi biti svetel izraz slo-
venskega dekleta, ki vsebu-
je v sebi neænost in stano-
vitnost, æenskost in Ëvrstost,
cvetlico in skalo. In vse to
ravno ponazarja encijan,
roæa, ki se silovito odpre
luËi, vzvipena in krasna, ki
raste in se razvija med mrz-
limi in zasneæenimi skalami
v slovenskih Alpah. To so
lastnosti, s katerimi so slo-
venske æene s svojimi moæ-
mi tvegale vse, s katerimi
so preËkale hribe in morja,
s katerimi so v tuji zemlji
ustanavljale svoje domove,
so delale ter rodile.

Po tisti prvi predstavi je
navdupenje in veselje
zaËetnic vzpodbudilo dru-
ga dekleta, da so pristopila
k zboru in so tako dopri-
nesla svoje glasove na sveti
veËer pred boæiËem, nato
pa ob odprtju mendopkega
konzulata Republike Slove-
nije, 18. marca 2005, v
palaËi bivpe Hipotekarne
banke.

Izzivi, ki smo si jih ob
zaËetku zaËrtale, so bili v
manj kot enem letu v veliki
meri doseæeni. To je pa
privabilo pe nekaj deklet, ki
so nastopile ob praznovan-
ju pestdesetletnice zdomst-
va.

Ob napi prvi obletnici, v
soboto 11. junija letos, smo
v Slovenskem domu pripra-
vile koncert, na katerem je
nastopilo 22 pevk. Nastop
smo delili s folklorno skupi-
no Los Chañares. Na koncu
smo skupaj zapeli argentin-
sko folklorno pesem.

Upamo, da je to samo
zaËetek, mogoËe prvi kor-
ak, ki nas bo popeljal po
bujnih stezah, posejanih z
neptetimi pesmimi.

Angélica »ad

Prav niË naju ni zeblo v nedeljo 17.
julija. Kljub nizki temperaturi nama je
bilo prav toplo, saj so mladi iz San
Martina praznovali svoj dan. Pridruæili
so se jim sovrstniki iz drugih
slovenskih domov. Pred osmo so se
zaËeli zbirati dekleta in fantje in zaËeli
z ogrevanjem. Nekaj telovadnih vaj in
topel Ëaj so pripomogli, da so bile
mipice pripravljene za tekmovanje v
odbojki. Dekleta so igrala v spodnji
dvorani Doma, fantje pa v telovadnici
pole Srca Jezusovega.

Ko so nas opoldne sonËni æarki
lepo ogrevali, so mladi pohiteli v
kapelo Srca Jezusovega, da bi se pri
sv. mapi pe duhovno ogreli. Sv. mapo

je daroval prelat dr. Jure Rode. Mlade
je prijazno nagovoril in navezal misli
boæje besede na mladinsko praznov-
anje. Sv. daritev so mladi spremljali z
ubranim petjem ob spremljavi kitar.

In æe je bila ura za skupno kosilo.
Gostje so se posedli v gornji dvorani,
skrbni kuharici Marta Jerman in Mag-
dalena Belec s pomoËnicami pa so se
urno sukale v kuhinji. Mladi so prijaz-

no postregli okusno kosilo. Tudi
nama so se sline cedile, ko so neka-
teri pod najinima golima kropnjama
jedli sendviËe z dunajskimi zrezki ali
po domaËe z milanesami.

Po kosilu so pportniki nadaljevali
z igrami, navdupeni na-
vijaËi pa so jih spreml-
jali in navijali vsak za
svoj dom, do zmage ali
do poraza.

Okoli 17. ure je
bilo v spodnji dvorani
Doma æe vse pripravl-
jeno za kulturni pro-
gram. V ozadju je vise-
la velika paleta s Ëo-
piËem, ob strani na
majhnem odru je risar-
ski pult. Kar nekam po
barvi je zadipalo.

Marjan Belec je
prisrËno pozdravil nav-
zoËe in jih povabil k
petju argentinske in
slovenske himne.
Pozdravne besede so izrekli predsed-
nik sanmartinske mladine Martin Jer-
man, predsednik Doma inæ. Tone
Podræaj in predsednik centralnega
odbora Danijel Kocmur.

Ob odru so se razporedili mladi v
vlogi barv, kar dvanajst, kot jih najde-
mo v pkatlici. Dremali so ob uspavan-
ki in se ob Kuntnerjevi pesmi Dobro
jutro dober dan poËasi prebujali.
Zaskrbljeno so ugibali, kje je mojster.
Skupali so ga priklicati s kánonom
Mojster Jaka. OdloËili so, da izrabijo
zadnje minute miru in sledili pre-
govoru: »e mojstra ni doma, pa barve
plepejo. Temeljito so se razgibali ob

primerni glasbi. A zabave je bilo
kmalu konec, ko je domov pripel
maËek-mojster slikar (Luka Skale) in v
slikarski delavnici napravil red. Hitro
je zaËel barvati sliko, ki naj bi jo
predstavil na risarskem nateËaju. A
zmanjkalo mu je domipljije. ZaËel je
s primarnimi barvami, nadaljeval s
sekundarnimi. Otroci Roæmanove
pole so ga s plesom Narobe svet
popeljali v otropke dni. Portretiral je
mladce in mladenke, ki so prikupno
zaplesali. Bela barva mu je svetovala,
naj si zamisli kak slovenski motiv ob
barvah slovenske zastave. Slikar je

spretno mahal s ËopiËem ob recitaciji
Slovenec biti (Tone Kuntner). A vse je
bilo zaman, slikar je ves obupan
nameraval pustiti delo. Na pomoË so
mu priskoËile vse barve in skupaj
narisale sliko z odtisi dlani. Mojster je
bil vsem hvaleæen in odpel v likovno
galerijo, medtem so pa barve zopet
zaplesale. Publika je simpatiËen
prizor nagradila z moËnim aplavzom.
Mladi pa so se zahvalili vsem sodel-
avcem. Pomagali so: Marta Jerman in
Magdalena Belec (kosilo), Regina Le-
ber (obleke), Gabrijela Petkovpek
(oblikovanje plakatov), Cintia (plesi),
LuËka Petkovpek in Andreja Bolteæar
(polski otroci), Vera Podræaj (besedilo
ob zamisli Mihaele Podræaj), TonËi
PauliË (scena), Marjan Belec in Aleks
©uc (luËi in zvok).

Ha, nazadnje sva pe medve pripli
na oder. Lesena lipova lista sta Ëakala
na zmagovalce v odbojki. To so bili
dekleta in fantje iz San Justa. Upava,
da so naju namestili na kakpno Ëastno
mesto v Napem domu. Na vsakem
kulturnem programu je videti in slipati
kaj novega. Leto za letom pa zak-
ljuËujemo mladinske dneve s pesmijo
Slovenska smo mladina.

 Ura je odbila æe polnoË, a v
Domu je bilo æivahno ob dobri druæ-
bi, jedaËi in pijaËi ter prijetni glasbi.
Mrzel zimski veËer je bil preæet z
mladostno razigranostjo. Mladi sva se
poËutili med mladimi in vzdihovali:
,,Oj, mladost ti moja, kam si pla, oj
kje si!”

Sanmartinski lipi

Vsi
nastopajoËi
po konËnem
pozdravu

Preljubo veselje! DomaËa ekipa in obisk
iz Pristave za dekli ko odbojko

Prizor je bil res prijeten

V prvi polovici leta 2005 smo imele meseËne sestanke,
na katere smo povabile razne predavatelje, ki so nas
vsestransko obogatili.

Aprila je pater Alojzij Kukovica govoril o druæini, njenem
smislu in vaænosti za Ëlovepko druæbo. Bog je postavil deset
zapovedi, ker je hotel urediti odnose med Bogom in
Ëlovekom (prve tri) ter med ljudmi (ostalih sedem zapovedi).
Pater nam je razloæil pomen Ëetrte zapovedi, ki
predpostavlja ljubezen, vzgojo otrok, neki red, ki ga Bog
hoËe. Glede narave in namena druæine je jasno, da je to
ljubezen, medsebojno osreËevanje zakoncev in prokreacija.
Ni samo zaradi tega druæina ustanovna celica druæbe; je tudi
nositeljica daljnoseæne naloge: vcepiti otroku moralne
vrednote, navaditi ga odgovornosti, idr. Snov je bila zelo
obpirna, lepo razloæena in je tudi dala povod za ptevilna
vprapanja.

Namesto sestanka v maju in na pobudo in hitro
iniciativo Monike Kenda, smo izvedli skupni sprehod v
gledalipËe ,,La Comedia” v nedeljo, 8. maja. Uprizarjali so

PRISTAVA

Iz æivljenja mater in æena
spevoigro ,,Teresa” na motiv æivljenja in delovanja matere
Terezije. Bili smo veselo preseneËeni, ko smo opazili, da
poleg nape (skoraj petdeset) so bile pe druge skupine
slovenskih gledalcev. Vsi, brez izjeme, smo bili zelo
zadovoljni, in nastopajoËi so æeli dolgo in zasluæeno
ploskanje.

Sestanek meseca junija je bil posveËen æalostnemu letu
1945. Gospa Cirila Pernipek Æuæek je prebrala del oËeto-
vega dnevnika, ki ga je zaËel 4. maja 1945. ©tevilni in
natanËni podatki iz prvih begunskih dni so bili zanimiv in
znova pretresljiv doprinos napemu spominu.

KonËno, julija, smo imele na programu dr. Alenko
Rajer Dolinar, ki je razvila temo ,,sladkorna bolezen”. Kaj
je, kdaj in kako se lahko pojavi, povezave z drugimi
boleznimi, hude posledice in potrebna prehrana, je bila
vsebina njenega predavanja. »eprav je bila medicinska
tema, je dr. Rajer uporabila jasne izraze v Ëisti, tekoËi
slovenpËini. »estitamo!

AMKH

MENDOZA

Prvo leto dekli kega
zbora Encijan

V AFGANISTAN

V to azijsko dræavo odhaja æe Ëetrti, doslej najveËji
slovenski vojapki kontingent. V njem je 39 pripadnikov SV,
ki bodo skupaj s pripadniki italijanskih in ppanskih
mednarodnih sil namepËeni v vojapkem kampu Arena v
bliæini Herata na zahodu dræave.

Za razliko od prvih treh kontingentov, ki so opravljali
izvidnipke naloge v Kabulu in njegovi okolici, bo Ëetrti
opravljal naloge varovanja kampa. Pripadniki SV odhajajo
na misijo s ptirimi vozili valuk, dvema tovornima voziloma,
v Afganistanu pa bodo od svojih predhodnikov prevzeli pe
tri t.i. hummerje.

UVELJAVITEV ZAKONA O REGISTRACIJI
ISTOSPOLNE SKUPNOSTI

V Sloveniji je stopil v veljavo zakon o registraciji
istospolne partnerske skupnosti, ki doloËa ureditev postopka
registracije, pogojev za njen vpis v register in pravnih
posledic, ki nastanejo z registracijo te skupnosti v razmerju
med partnerjema, ter ureditev prenehanja skupnosti.

Pravice, ki izhajajo iz predloga zakona, so pravica do
preæivljanja in do preæivnine, pravica do pridobivanja
premoæenja in urejanja premoæenjskih razmerij, pravica do
stanovanjskega varstva, pravica do dedovanja skupnega
premoæenja in pravica do pridobivanja informacij o
zdravstvenem stanju obolelega partnerja ter do obiskov v
zdravstvenih ustanovah. Glede naËina dedovanja med
istospolnima partnerjema zakon denimo predvideva, da
preæiveli partner podeduje le del skupnega premoæenja,
posebno premoæenje pa se deduje po splopnih predpisih o
dedovanju.

Bog se nas usmili!

IZ SLOVENIJE
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Sprejmite lepe pozdrave iz
tople sonËne Floride. V soboto 16.
julija smo z velikem veseljem
praznovali 95. rojstni dan gospoda
Nika Tomca, ki se je rodil leta
1910 v prelepi Beli Krajini, v vasi
KapljipËe, blizu Metlike.

Dolga, teæka a tudi veselja
polna je bila æivljenjska pot, ki ga
je peljala od Bele Krajine, prelepe
Slovenije, Ëez Italijo v Argentino,
Venezuelo in konËno v Severno
Ameriko, kjer danes æivi. Zbrali
smo se v hipi njegove hËerke Vero-
nike, kjer on zadnja leta stanuje in
ki je skrbno pripravila slavje. Pripel
je tudi sin Niko z druæino iz Vene-
zuele, ter sin Tone z druæino ki
æivi tu v Floridi.

Bilo nas je tudi nekaj Argentin-
cev: LuËka Radop, Veronika Fink-
Menville z druæino, dolgolet-
na slovenska prijateljica Natapa
Stojanov, ter moja druæina. Go-
spod Niko je z velikim veseljem in
ponosen na svojo druæino uæival

svoj rojstni dan! Vnuka Niko in Jesika sta se staremu oËetu zahvalila za vzgojo
in oporo skozi otropka in mladostna leta, ter da sta danes tako sreËna in
napredna v æivljenju, ker to je tudi zasluga starega oËeta, ki jima je bil zgled in
spodbudo v æivljenju.

Gospod Tomc ni æelel daril, ko smo sprapevali, kaj naj bi mu dali; smo pa
dobili v odgovor da æeli denarno darilo za misijone na Madagaskarju, kjer tudi
tam æe dolga leta na tihoma skrbi za skupino otrok sestre Marije PavlipiË, ki je
tudi doma is Bele Krajine.

Ker TomËevi druæini pripada tudi skladatelj Matija Tomc, je bilo petje
sredipËe veËera. Veronika Fink je slavljencu zapela slovensko pesem ,,Kje so tiste
stezice...” in nekaj arij iz razliËnih oper. Tako smo prepevali pozno v noË v
prelepi druæbi!

Gospod Tomc se kar ni mogel vsem zahvaliti za prekrasne trenutke preæivete
ob svojem rojstnem dnevu.

Bog vas æivi, gospod Niko!
Lep pozdrav vsem,

Marjan Æigon — ali Ma-
rino, kakor ga vsi poznajo
— se je rodil v Trstu 5.
julija 1905 v primorski
druæini; slovensko polo je
tudi tam obiskoval. IzuËil
se je za peka in nato za
kovaËa. Veliko veselje je
imel do glasbe, zato je na
glasbeni akademiji ptudiral
violino.

©tiriindvajset le je imel,
ko je zaradi gospodarske
krize odpel v Francijo iskat
delo. PosreËilo se mu je
dobiti sluæbo s pomoËjo
dobre sorodnice. Tam je
tudi spoznal svojo æeno,

doma iz NemËije.
Ob zaËetku druge sve-

tovne vojne se je z æeno in
hËerko Marjetko vrnil v Ita-
lijo in kasneje v VolËjo
Drago, kjer je Marjetica
dobila sestrico Marijo. Ker
na Primorskem ni dobil
sluæbe, je odpel z druæino v
Avstrijo, v Gradec in jo tam
dobil. Kmalu je moral k
vojakom, kjer je bil dodel-
jen protiletalskim skupinam
v Belgiji. Po propadu Italije
so ga poslali kot tolmaËa.
Ko je dobil dopust, je odpel
z druæino v Gradec. Ob
vrnitvi v svoj vojapki odde-
lek je doæivel bombardiran-
je. Zatekel se je k nekemu
kmetu in tam so ga Ëez
nekaj dni prepriËali, da je
slekel vojapko obleko in se
napotil domov. SreËno je
pripel v Trst in nato v
RenËe. Tam se je pridruæil
vapËanom, ki so slavili prvi
maj. Nemci so jih polovili.
Njega so imeli za fran-
coskega vohuna. Ko je raz-
loæil, da je begunec iz
Rima, so ga poslali iz Gori-

Kar se hoje tiËe, sta bila oba
dneva enaka: najprej malo po rav-
nem, potem spust v dolino, do reke,
potem spet vzpon.

Z Marijinega Celja smo zaËeli
hoditi po cesti, ki pelje po grebenu.
Kljub jasnemu vremenu sonce ni pre-
tirano pripekalo, tako da smo lahko
uæivali lepe razglede naokoli. Na
vrhu Vrh pa v levo zavije navzdol ena
izmed razliËic poti: ta pripelje v De-
skle. Mimo zaselkov Kamence in Gol-
jevica se lepo spupËa pot v dolino
SoËe. Hip ni veliko, nekatere kaæejo,
da jih lastniki obipËejo le nekajkrat na
leto. Nekaterih pa sploh ne, saj je
okolje bilo popolnoma zarapËeno.
»udno, ker niso bile to stare,
zapupËene kmeËke hipe. Slipal sem
komentar, da naj bi imel ta predel
eno izmed najniæjih gostot naselje-
nosti. Res je zemljevid kar prazen v
tem delu.

Sestop je spet prinesel svoje. V
kolenu je pËipalo in vedno bolj sem
zaostajal. Svoje je dodal tudi nahrbt-
nik: od jutra naprej sem bil s polno
opremo, ker sem nosil tudi tisto, kar
me je Ëakalo v Ligu (spalna vreËa,
itd). PoËasi in previdno sem stopal na
desno nogo, da bi je ja ne preobteæil
in uspepno konËal romanje.

Kaæe, da je druge moje koleno
tudi skrbelo, saj so mi svetovali, da se
navadim hoje s pohodnimi palicami,
da bi si povezal koleno in pe druge
nasvete. Romar Vinko ima prehojenih
na stotine kilometrov. ©e za to poletje
je naËrtoval prehoditi okoli 250 km
po slovenskih tleh. Hodil je, kot bi
ppanciral po mestu. Na vsak naËin mi

Povezovalna pot treh sveti Ë(9)

(OD NA©EGA DOPISNIKA)

VTISI IZ SLOVENIJE

je hotel pomagati s tem, da bo nosil
moj nahrbtnik. Tako zaniË pa tudi
nisem! Hvaleæno sem se mu upiral
toliko Ëasa, da je odnehal.

Saj je plo. Na dnu nas je Ëakala
cesta, most Ëez æeleznico in pe Ëez
SoËo, pa smo pripli v Deskle. Nekje
opoldne je moralo biti. Ustavili smo
se pri samopostreæni trgovini, posedli
ob mize ali kar ,,en el cordón de la
vereda”, pa potegnili Ëutarice in
sendviËe ter pospravili, kar je pe osta-
lo od popotnice. Sosedo Beti je tudi
skrbelo, Ëe bom sam privlekel svoje
koleno do Svete gore, pa mi je dala
kremo, ki pomaga veznemu tkivu.
Krema naj bi kot efekt moËno ogrela
namazani del, zato naj bi si kolena ne
pokrival. Pa te toplote nisem obËutil
ne takrat, ne naslednje dni, ko sem se
mazal pe doma.

Nismo dolgo poËivali. Nekaj nas
je gnalo naprej; najbræ æelja, da bi se

pot æe enkrat konËala. Zapustimo
nedeljske Deskle in ugriznemo v hrib.
©e dobro, da hodimo po gozdu, saj se
kar potimo, ko se meter za metrom
vzpenjamo.

Do ptirih moramo biti na Sveti
gori, ker bo takrat slovesna mapa kar
z dvema pkofoma: koprskim pkofom
Pirihom in goripkim nadpkofom De
Antonijem. Zato nam vodniki kar
vztrajno prigovarjajo. Sicer se pa
obËasno tudi ustavijo, da se Ëreda
zbere, da se nihËe ne izgubi, pa da si
oddahnemo. Greben je kar zarapËen
in je zadosti sence, da nas æarki ne bi
opekli.

Po zadnji mali vzpetini se pa
razgled odpre in - zagledamo Staro
goro! To je res uæitek, ki mu ni para!
O, ja, tisti, ko dospep do cilja, a do
tega je pe manjkalo. Vendar vsaj vep,
da pot ni veË neskonËno dolga.

Po obpirnem travniku se spet malo
spupËamo do malega sedla. Na poti
nismo sreËevali ljudi, ki bi hodili v
nasprotno smer. Trenutno hodim sam,
pa se od nekje prikaæe nedeljsko
obleËena æenica in povprapa, Ëe je to
pot v Baske. Da æe dolgo let ni pla po
tej poti, pa ne ve, Ëe je prava. Baske?
Mimo nobene vasi, naselja, zaselka
nismo pli, odkar smo zapustili Deskle.
HoËem ji reËi, da je zapla, a sem se
domislil zemljevida in sva zaËela is-
kati, kje je to. Res, tam na vrhu,
predno smo zavili na travnik, teËe
steza naprej na levo in po njej bo
pripla v Baske. Oba sva bila vesela:
ona, da bo pripla do cilja; jaz, da sem
znal prebrati zemljevid (in to pot ni
bilo pomote!).

GB

PISMO IZ ZDA

Niko Tomc, 95-letnik

Niko Tomc I in Niko Tomc IV.
Praded in pravnuk, Ëetrti z istim imenom v

druæini, na slavju 95. rojstnega dne.

ce v Avstrijo.
Po koncu vojne se je

pridruæil druæini v Gradcu.
Nato so dve leti preæiveli
pri njegovi sestri v Gorici.
KonËno se je odloËil za
selitev v Argentino, kamor
so pripli leta 1948.

Tu si je z veliko prid-
nostjo kmalu sezidal hipo v
San Antonio de Padua. Nje-
govi dve vnukinji sta zvesto
obiskovali slovensko polo
na Pristavi. Tesno je bil
povezan s slovensko skup-
nostjo. Zelo rad je hodil v
Dom dr. HanæeliËa v Cór-
dobo. Rade volje je dr.

HanæeliËu priskoËil na po-
moË pri delu, saj sta bila
velika prijatelja.

A ni ostal dolgo v Ar-
gentini, ker sta se hËerki z
druæinama vrnili v Trst in
nato v München, kjer
preæivlja svoja visoka leta.

VeËkrat se je vrnil v Ar-
gentino in obiskal stare
znance, saj nosi slovensko
skupnost stalno v srcu.

Stric, pe dolgo let sreËe!
- - -
Zgornje besede je napi-

sal neËak Kazimir za Mari-
novih prvih devetdeset let.
Danes, po desetih letih, mu
je æelje lahko ponovil, saj
se Marino prav dobro poË-
uti in sprejema Ëestitke od
vseh strani: od svojih so-
rodnikov in prijateljev, pa
tudi od tamkajpnjega do-
maËega æupana, deæelnega
predsednika in celo nem-
pkega dræavnega predsedni-
ka! Saj do prvih sto let ne
pride vsakdo.

Naj mu tudi mi vo-
pËimo: pe dolgo let sreËe!

GB

OBLETNICA

,,Stotnik” Marino

Dokumentarni posnetek poleti 1980 v Cordobi.
Od leve proti desni: dr. Julij Savelli, Rudolf Smersu,

Marjan Æigon in Milo  Stare.
Prijatelji so

zdravje
Avstralski znanstveniki so ugotovili,

da so za starejpe ljudi redni stiki s
prijatelji pomembnejpi od stikov z
druæino. Prav gosta mreæa prijateljev
naj bi namreË prispevala k daljpemu
æivljenju.

Po podatkih raziskovalcev iz
univerze v Adelaidu naj bi prijatelji
vplivali na vedenjske vzorce starejpih
ljudi in tako prispevali k njihovemu
zdravju in dobremu poËutju, poroËa
spletna stran Sky News. V ptudiji je
sodelovalo preko 1.500 oseb starih
nad 70 let. Raziskovalci so jih
podrobno izprapali o njihovih stikih z
otroki, sorodniki in prijatelji.
Upoptevali so tako osebne stike kot
tudi pogovore po telefonu, svoje
izsledke pa so objavili v reviji Journal
of Epidemiology and Community
Health.

Znanstveniki so zdravje
prostovoljcev spremljali deset let, pri
svoji konËni oceni pa so v poptev vzeli
tudi druge dejavnike, ki bi lahko
vplivali na dolgost æivljenja, kot na
primer socialno-ekonomski status in
æivljenjski slog. Ugotovili so, da stiki
z otroki in drugimi sorodniki ne
prispevajo bistveno k daljpemu
æivljenju. Izkazalo pa se je, da redni
stiki s prijatelji in zaupniki precej
poveËajo verjetnost za dolgo æivljenje.
Raziskovalci so zapisali: ,,Prijatelji
nam znajo pomagati v primeru
depresije, vplivajo pa tudi na napo
samopodobo, uËinkovitost in moralo.
Morda je to zaradi druæbenih
aktivnosti, ki posamezniku doloËijo
druæbeno vlogo, ali pa zaradi obËutka
nadzora, saj si prijatelje izbiramo
sami.”Klavdija Malovrh-Jako

VEDNO MANJ ZAKONCEV
©tevilo sklenitev zakonskih zvez v Sloveniji pada. Po

podatkih StatistiËnega urada RS je bilo tako v devetdesetih
letih prejpnjega stoletja letno sklenjenih pribliæno 8200
zakonskih zvez, v letu 2004 pa je zakonsko zvezo sklenilo
le 6558 parov.

Hkrati pa narapËa ptevilo razvez, saj se razveæe æe vsaka
tretja zakonska zveza.

Gregor Batagelj, romar in dopisnik
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ODPLA»EVANJE DOLGA
Slovenija je letos po naËrtu odplaËil dolga dræave za letos

odplaËala 1,39 milijarde dolarjev, kar je dobrih 60 odstotkov
od letos naËrtovanega odplaËila dolga dræave v vipini 2,20
milijarde dolarjev. Predviden znesek odplaËila dolga dræave
je za prihodnje leto nekoliko niæji in znapa 1,72 milijarde
dolarjev.

INFLACIJA
V Sloveniji so bile cene æivljenjskih potrebpËin julija v

primerjavi z junijem vipje za 0,7 odstotka. V prvih sedmih
mesecih letos so se cene æivljenjskih potrebpËin zvipale za
2,2 odstotka, medtem ko je bila inflacija v medletni
primerjavi 2,3-odstotna. Po podatkih dræavnega statistiËnega
urada so se julija najbolj zvipale cene v skupinah alkoholne
pijaËe in tobak, rekreacija in kultura, stanovanje in prevoz,
draæje pa so bile tudi gostinske in nastanitvene storitve.

IZ ÆELEZARSTVA V TURIZEM
Jesenice se po propadu æelezarstva v zadnjih letih vedno

bolj spet gospodarsko krepijo in razvijajo. Tako se na
obmoËju bivpe Æelezarne Jesenice konËuje urejanje
infrastrukture, ki omogoËa izgradnjo poslovnih objektov
novih gospodarskih druæb. Poslovna cona z novimi podjetji
ter novimi delovnimi mesti raste, najveËjo teæavo pa bo v
nekaj letih predstavljalo pomanjkanje delavcev, Ëe ne bodo
poveËali zanimanja za tehniËne poklice. Kot izrazito
industrijska obËina pa v zadnjih letih ipËejo nove razvojne
priloænosti, med katerimi je tudi turizem, ki ima v obËini
velik potencial. NajveË pozornosti bodo namenili
komplementarni ponudbi Kranjske Gore in Bleda.

NEURJE TUDI V TRÆI»U
Neurje, ki se je nad obmoËjem TræiËa razbesnelo v petek,

je po prvih ocenah komisije povzroËilo za okrog 80
milijonov tolarjev pkode. Dejanska pkoda pa je najverjetneje
pe enkrat vipja, je za STA povedal træipki æupan Pavel Rupar.
Velika bo verjetno tudi, zaenkrat pe neocenjena, pkoda v
træipki tovarni orodja za kmetijstvo, obrt in storitve Tokos,
ki jo je zalil hudournik in popkodoval elektriËne stroje.

UMRL SAVDSKI KRALJ
Savdski kralj Fahd je umrl v ponedeljek, 1. avgusta

zjutraj. Za novega kralja pa je bil imenovan njegov polbrat,
prestolonaslednik Abdulah. Kmalu zatem so v Savdsko
Arabijo æe zaËele prihajati soæalne brzojavke z vsega sveta.
Novica o smrti savdskega kralja pa je odmevala tudi v
gospodarskem æivljenju, saj je Savdska Arabija dræava z
najveËjimi znanimi zalogami nafte na svetu.

JEDRSKI IRAN
Iran je sporoËil Mednarodni agenciji za jedrsko energijo

(IAEA), da bo obnovil aktivnosti v jedrski centrali v Isfahanu,
od inppektorjev agencije pa zahteval, naj odstranijo peËate,
ki so jih postavili decembra. Do napovedi je priplo le dan
po ultimatu Evropski uniji, naj do ponedeljka predstavi
predloge za repitev spornega iranskega jedrskega vprapanja.
Evropa je izrazila preseneËenje nad iranskimi koraki, pa tudi
opozorila, naj se dialog ne prekine. Centralo v Isfahanu so
zapeËatili decembra lani po dogovoru z Evropsko unijo, da
Iran zamrzne aktivnosti bogatenja urana in zaËne s pogajanji
glede tega vprapanja. Obogateni uran je lahko surovina za
izdelavo atomske bombe, lahko pa se uporabi tudi le kot
gorivo v jedrskih elektrarnah. Raba obogatenega urana v
civilne namene naj bi bila tudi cilj iranskega jedrskega
programa, vendar pa mednarodna skupnost Teheranu ne
verjame.

IRA NAPOVEDALA RAZOROÆITEV
Irska republikanska armada (IRA) je v izjavi, ki jo mnogi

oznaËujejo za zgodovinsko, napovedala, da se bo
popolnoma odpovedala nasilju in odslej sledila le mirnim
politiËnim ciljem. Britanska in irska vlada sta njeno odloËitev
æe pozdravili. Britanski premier Tony Blair je v odzivu dejal,
da gre za ,,zelo pozitivno” izjavo, irski premier Bertie Ahern
pa je dejal, da je ,,odkrito vesel”. Blair je pe dejal, da bi bil
to lahko dan, ko bo po vseh propadlih poskusih mir konËno
zamenjal vojno, politika pa zamenjala nasilje. Pozdravil je
,,jasnost” izjave o konËanju oboroæenega boja in
,,spoznanje”, da so mirna in demokratiËna sredstva edina
moænost za politiËne spremembe.

RUSI VE» ZA OBOROÆITEV
Ruska vlada je za prihodnje leto napovedala poveËanje

izdatkov za oboroæitev. Ruski predsednik Vladimir Putin je
v preteklosti veËkrat poudaril, da je posodobitev ruskega
jedrskega arzenala prednostnega pomena. ,,Trenutno se pe
pogajamo o proraËunu, vendar lahko æe sedaj reËemo, da
se bodo dræavni izdatki za oboroæitev zvipali za najmanj 15
do 20 odstotkov,” je med obiskom vojakov v mestu
Habarovsk na skrajnem vzhodu Rusije dejal obrambni
minister Sergej Ivanov.

11. SVETOVNO PLAVALNO PRVENSTVO
V Montrealu so slovenski plavalci podrli kar nekaj svojih

osebnih in slovenskih rekordov, kar pa ni zadostovalo za
kako medaljo. V finalne nastope se je uvrstilo veË plavalcev
kot pred dvenma letoma v Barceloni; najboljpo uvrstitev je
dosegla Sara IsakoviË s petim mestom na 200 m prosto. -
Za zgodovinski uspeh pa ptejejo uvrstitev ptafete 4 x 100 m
mepano v finale svetovnega prvenstva. »etverica Blaæ
Medvepek, Emil TahiroviË, Peter MankoË in Jernej Godec
je za 2,39 sekunde izboljpala slovenski rekord, s katerim je
na SP pred dvema letoma v Barceloni osvojila 10. mesto.
Æal je bila zaradi sedem stotink sekunde prezgodnjega skoka
TahiroviËa diskvalificirana, a kljub temu zasedla sedmo
mesto (tudi zadnji, Novozelandci, so bili disklvalificirani) .

NEURADNI MARATON
Toni Vencelj je v francoskem Cauteretsu osvojil bronasto

medaljo na neuradnem svetovnem prvenstvu v maratonu v
gorskih tekih. Poleg klasiËne razdalje 42.195 m je moralo
550 tekmovalcev in tekmovalk premagati pe 2.010 m
vipinske razlike. Zmagal je Nemec Helmut Schiessl, Vencelj
je zaostal 37 sekund, tretji pa je bil ©vicar Daniel Bolt.

ZA»ELI Z LAHKOTO
Nogometapi Domæal so na povratni tekmi prvega

predkroga pokala UEFA premagali Domagnano s 3:0 (1:0)
in se uvrstili v nadaljnje tekmovanje. Prvo sreËanje pred 14
dnevi se je konËalo z izidom 5:0, prav tako v korist
DomæalËanov, zato se bodo smeli v naslednjem predkrogu
pomeriti z izraelskim Ashhod.

USPEHA MLADEGA PLAVALCA
Aljaæ Ojsterpek je na mladinskem evropskem prvenstvu

v daljinskem plavanju na Bledu osvojil bronasto medaljo na
petkilometrski razdalji. Zmagal je Italijan Nicola
Bolzonello,drugi Italijan Andrea Barberini si je pa priboril
srebro. Med ostalimi Slovenci je Urop JedlovËnik zasedel 8.
mesto, Miha Kern pa 18.

USPE©NA V DVOJICI
Najboljpa slovenska tenipka igralka Katarina Srebotnik je

konËala posamiËne nastope na turnirju WTA v Budimpepti.
Drugopostavljena („cabeza de serie”) VelenjËanka je namreË
v Ëetrtfinalu morala priznati premoË ©panki Lauri Pous Tio.
Je pa zato bila bolj uspepna v dvojicah: skupaj s Francozinjo
Emilie Loit (kot prvi nosilki) sta v finalu premagali
Ëetrtopostavljeni ©panki Marto Marrero in Lourdes
Dominguez Lino. Za VelenjËanko je to æe deveti naslov v
konkurenci dvojic.

MEDALJE ZA TAEKWONDO
Na 14. Ëlanskem svetovnem prvenstvu v taekwondoju v

Dortmundu v NemËiji, so slovenski tekmovalci osvojili dve
zlati, srebrno in dve bronasti odliËji v borbah. Naslova
svetovnih prvakov sta osvojila Redæo LjutiË v kategoriji do
54 kg in Nupa Rajher v kategoriji nad 70 kg. V finalu æenskih
borb do 70 kg je morala premoË finski tekmovalki priznati
Sabina ©ehiË, medtem ko sta tretje mesto osvojila Petra
ZagoriËnik (do 63 kg) in Alep ZemljiË (do 80 kg).

SLOVENSKI SLIKAR NA MEDNARODNI
RAZSTAVI

V drugi polovici julija je bila v Washingtonu D.C.
mednarodna grafiËna razstava v ,,Library of Con-
gress”. Za razstavo, ki je bila najveËja razstava grafike
na tem kontinentu, je bilo vposlanih nad 1.300 del,
od katerih je bilo sprejetih in razstavljenih le ca 170.
Med temi tudi veËja grafika slovenskega slikarja
Boæidarja Kramolca iz Toronta. Razstavljena so bila
dela slikarjev iz Severne Amerike, Kanade, Meksika,
Puerta Rica in Kube.

Uspeha Boæidarja Kramolca, da se je uveljavil v
tako moËni mednarodni konkurenci, se veselimo vsi
Slovenci in mu Ëestitamo. Prav posebej pa mu Ëestita
tudi Svobodna Slovenija, ki pteje Boæidarja Kramolca
med svoje zveste sodelavce pri Zborniku-Koledarju in
to ne le kot slikarja, ampak tudi kot pesnika in
pisatelja.

SLOVENCI V ARGENTINI

ADROGUE
SEMENI©KI PRAZNIK

Za nami je najveËji praznik vsakega semenipËa:
mapnipka posveËenja.

Dva napa tovaripa, ËË. gg. France Himelreich in
Jopt Martelanc sta v nedeljo 31. julija postala duhov-
nika po rokah naslovnega pkofa iz Iborá, msgr. Julián-
a Martínez-a.

Bili ste to prvi posveËenji v novi semenipki kapeli
Marije Pomagaj. Vsakdo, ki si jo je ogledal in v
nedeljo prisostvoval obredom, je preseneËeno vzklik-
nil: ,,To imate lepo kapelo!” Pa je res lepa, Ëeprav kar
najbolj preprosta; in ker je prostorna, je vsem ustreæe-
no.

Obredi so potekali vsem vidno, najvaænejpe dele
pa je pe posebej sproti razlagal semenipki spiritual,
preË. g. dr. Filip Æakelj. Spremljal jih je prav dovrpeno
novi zbor ©kofovega zavoda. Ob koncu smo vsi
zapeli Riharjevo Novomapno, novoposveËena duhov-
nika pa sta nas prvikrat blagoslovila.

Za vse je bil pripravljen skromen zajtrk. Najoæji
sorodniki in prijatelji pa so bili povabljeni na skupno
kosilo s Prevzvipenim in gg. novomapnikoma pred-
stojniki, bogoslovci in dijaki.

Popoldne ob petih smo imeli slovenske pete
litanije Matere boæje. Celebriral je g. novomapnik
Himmelreich, diakon je bil g. novomapnik Martelanc.
Za zakljuËek sta spet podelila novomapni blagoslov.

Dasi zaradi razmer nismo vabili, se je vendar
nabralo dosti dobrotnikov semenipËa, prijateljev,
znancev ter sorodnikov obeh gg. novomapnikov ter
ostalih gojencev.

Bil je zares dan, ,,ki ga je naredil Gospod”.
Novomapnik g. Franc Himmelreich bo imel novo

mapo dne 7. avgusta ob 10. uri dopoldne v æupni
cerkvi v Floridi. Slavnostni govornik bo g. direktor
Anton Orehar, novomapnik g. Jopt Martelanc bo pa
daroval svojo prvo daritev Bogu dne 14. avgusta t. l.
ob 10.15 uri dop. v salezijanski kapeli na Belgrano v
Bs. Airesu kjer so redno slovenske mape. Njegov
novomapni govornik bo pa univ. prof. dr. Ivan AhËin.

—a.

DRU©TVENI OGLASNIK
Kako se vzgajajmo? Zelo obpirno vprapanje. Mar-

sikaj spada sem, med drugim tudi vprapanje Ëloveko-
ve izobrazbe. Kje smo z napo izobrazbo, kako se
izobrazujemo, da bo tudi napa vzgoja in samovzgoja
Ëim boljpa, o tem bo na prosvetnem sestanku Krajev-
nega odbora Druptva Slovencev v Ramos Mejía
govoril g. prof. Vinko Brumen. Sestanek bo v nedeljo
7. avgusta t. l. takoj po slovenski mapi v cerkveni
dvorani. Pridite torej in s seboj pripeljite pe svoje
znance in prijatelje.

Svobodna Slovenija, 4. avgusta 1955 - t. 31.

OSEBNE NOVICE
Krst. V nedeljo, 10. julija, je bila v cerkvi Santa

Margarita Maria de Alacoque krpËena Ivanna Drev,  hËi
Valentina Mateja Drev in Stelle Maris. Krstna botra sta bila
Delia Liliana Espíndola in Jorge Alberto Camilotto, krstil pa
je g. Milan Povpe. SreËnim star em iskreno Ëestitamo!

Poroka. V Mendozi sta se v cerkvi Nuestra Señora de
Montserrat poroËila Joæe Danijel Æumer  in Paula Andrea
Giorgini. »estitamo in æelimo obilo sreËe!

Nova diplomanta
Na fakulteti za Turizem univerze v Moronu je 31. maja

dokonËala ptudije Sa ika Marija KovaËiË in prejela naslov
licenciada en Administración hotelera.

Na katolipki univerzi v Buenos Airesu je 19. julija
konËal ptudije Andrej Drenik  in postal licenciado en
Administración de empresas.

Obema iskreno Ëestitamo in æelimo obilo uspehov!
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CATERING

Cocina & Fusión. SreËanja — Prazno-

vanja — Sprejemi. Najboljpa okusna

postreæba! Julio Llallire, Chef Ejecuti-

vo. Tel.: 4641-6986; mobitel: 15 5564-

2831; e-mail: jullace@yahoo.com.ar

TURIZEM

Letalske karte,

rezerva

hotelov,

najem avtomobilov in izleti po svetu

H. Yrigoyen 2742 - San Justo

Tel. 4441-1264 / 1265

ZOBOZDRAVNIKI

Dr. Damijana Sparhakl - Zobozd-

ravnica - Splopna odontologija -

Belgrano 123, 6. nadstr. ”4” - Ra-

mos Mejía - Tel.: 4464-0474

ADVOKATI

Dr. Vital A iË, Odvetnik Paraná 830,

5.nadstr. - Buenos Aires. Prijave na:

Tel./faks: 4798-5153. e-mail:

estudioasic@cpacf.org.ar

DOBOV©EK & asociados -

odvetniki. ZapupËinske zadeve.

Somellera 5507, (1439)

Buenos Aires. Tel/Fax: 4602-7386.

E-mail: jdobovsek@hotmail.com

Dr. Marjana PozniË - Odvetnica -

Uradna prevajalka za slovenski jezik

Lavalle 1290, pis. 402 - Tel.

4382-1148 - 15-4088-5844-

mpoznic@sfanet.com.ar

SOBOTA, 6. avgusta:
Pevsko glasbeni veËer SDO-SFZ, ob 20.30 uri v Slovenski

hipi.
Odprtje likovne razstave Adriane Omahna , ob 20. uri v

mali dvorani Slovenske hipe. Vabi Slovenska kulturna
akcija.

Redni pouk na Srednje olskem teËaju RMB ob 15.00 uri v
Slovenski hipi. Pouk bo do 18. ure. Ob 17.45 pa je
sestanek star ev.

NEDELJA, 7. avgusta:
53. obletnica Hladnikovega doma v Slovenski vasi.
»ETRTEK, 11. avgusta:
Seja upravnega odbora Zedinjene Slovenije, ob 20. uri v

Slovenski hipi.
Redni sestanek Zveze slovenskih mater in æena  ob 16,30

v Slovenski hipi. Na programu bo razgovor z go. Marto
Kriæ Golob o artrozi.

SOBOTA, 13. avgusta:
Koncert pevskega zbora Pomlad  iz Novega mesta, v

Napem domu v San Justu.
NEDELJA, 14. avgusta:
Mladinski dan v Carapachaju s celodnevnim programom.
PONEDELJEK, 15. avgusta:
Zveza mater in æena s Pristave  vabi ob 10. uri na razgovor

o doæivetju v Sloveniji z go. MaruËo »eË.
»ETRTEK, 18. avgusta:
Zveza slovenskih mater in æena - San Martin, vabi na

sestanek v Ëetrtek 18. avgusta ob 16. uri v Domu. Lic.
Emi UrbanËiË MarupiË bo predavala o tem, kar je nujno
da vemo za dupevno in telesno zdravje.

SOBOTA, 20. avgusta:
Redni pouk na Srednjepolskem teËaju RMB ob 15.00 uri v

Slovenski hi i.
Likovna razstava Adriane Omahna, bo odprta od 15. do 19.

ure v mali dvorani Slovenske hi e.
Ob taktu barv III v San Martinu
NEDELJA, 21. avgusta:
Romanje v Lourdes. PriËetek ob 15. uri.
NEDELJA, 28. avgusta:
Mladinski dan v Slom kovem domu
Obletnica Roæmanovega doma
SREDA, 31. avgusta:
UËiteljska seja voditeljic, ob 20. uri v Slovenski hipi. 
NEDELJA, 4. septembra:
Zveza mater in æena bo praznovala svoj dan v Slovenski

hi i. Po sveti mapi, ki bo ob 9.30 uri, kratko slavje s
spominsko besedo gospe Marije UrbanËiË Grbec.

V soboto, 16. julija smo
se zgodaj zjutraj odpravili
do Kovorja, kjer smo pustili
del nape prtljage in nadalje-
vali pot na Koropko. Ko
smo pripli v Celovec, smo
najprej obiskali Mohorjevo
Druæbo, kjer se nam je na
kratko razloæilo delovanje
koropkih Slovencev. Obis-
kali smo tudi Vetrinjsko
polje in samostan, ter po
kosilu odpli na grad
Hochosterwitz, zgrajen za
obrambo proti Turkom. Po
obisku tega gradu smo si
ogledali pe kneæji prestol in
Gosposvetsko polje.
Prespali smo v gradu na
Rebrci.

Naslednji dan smo zgo-
daj zjutraj odpli v Sele, ki je
najbolj slovenska vas,
izredno lepa v tem izgu-
bljenem biseru Slovenije, ki
je Koropka. Tam smo naj-
prej sodelovali pri sv. mapi.
Nato pa so nam tamkajpnji
Slovenci postregli z zaj-
trkom in razloæili delovanje
razliËnih organizacij ter
nam opisali borbo za dvo-
jeziËnost. Tako smo zvedeli
da delujejo v Selah tri
gledalipke skupine, zbor,
pola, pportno druptvo. Pove-
dali so nam tudi kako so-
delujejo z Narodnim sve-
tom, ki je osrednja organi-
zacija koropkih Slovencev.

Sledil je obisk vasi
SveËe, v kateri je preæivel
zadnja leta izseljenski kipar

OPORTUNIDAD DE INGRESOS EXTRA
para eslovenos en la Argentina

Empresa internacional con pronto inicio de actividades en la
República de Eslovenia selecciona socios comerciales con

contactos profesionales, comerciales o personales
en Eslovenia y la Argentina.

Solicite información adicional a: poslovpartner@yahoo.com.ar

Gospod je moj pastir, niË mi ne manjka;
na zelenih pa nikih mi daje leæi Ëa.
K vodam poËitka me vodi.
(Ps. 23).

Vsem prijateljem in znancem sporoËamo, da nas je dne 27. julija 2005, v 94.
letu starosti, zapustila za vekomaj napa stara mama

ANA JESENOVEC
Poslovili smo jo v Slovenskem domu v Carapachayu in k zadnjemu poËitku

poloæili v Ëetrtek 28. julija na pokopalipËu Memorial v Pilarju, kjer Ëaka vstajenja
Gospodovega.

Zahvaljujemo se vsem, ki so jo obiskali v bolezni, molili zanjo in nam stali ob
strani v teh teækih trenutkih.

Posebno zahvalo msgr. Juretu Rodetu, za pogrebno sv. mapo in vodstvo
pogreba.

PriporoËamo jo v molitev in blag spomin.

ÆalujoËi:
vnuki Marko in Tomaæ Amon;
Veronika, Matija, Natalija, Andreja in Kristina Jesenovec ;
pravnuka Luka Figueroa-Jesenovec in Kamila Amon
ter ostalo sorodstvo

Buenos Aires, ©entjo t, Cleveland

Soborcem, prijateljem in znancem sporoËamo, da je 27. julija v
devetdesetem letu starosti umrl kapetan

Ratko ©u ter iË
komandant domobranskega udarnega bataljona v ©entvidu pri

StiËni. Bog mu daj veËni mir!
ÆalujoËi:
sestra Slavica;
brata Mirko in Du an,
ter ostalo sorodstvo.

San Luis, Rosario, Buenos Aires

MePZ San Justo
vabi na

KONCERT

MePZ POMLAD iz Novega mesta,
ki bo v soboto, 13. avgusta, ob 20.30 v Na em domu San Justo

Zborovodja: Fernando Mejías
Po koncertu bo na razpolago veËerja

Vstopnice in karte za veËerjo lahko dobite pri Ëlanih MePZ San Justo

SLOVENSKA KULTURNA AKCIJA
vabi na likovno razstavo

Razstavlja mepane tehnike in objekte

ADRIANA OMAHNA
Odprtje: sobota 6. avgusta 2005, ob 20. uri v mali dvorani Slovenske hipe.

Razstava bo odprta tudi v soboto 20. avgusta od 15. do 19. ure.

53. obletnica Hladnikovega doma
7. avgusta 2005

 9.00: sv. mapa
10.30: zaËetek medkrajevnih pportnih tekem
12.30: kulturni program, nakar sledi
        Kosilo

          Po pportnih igrah prosta zabava ob zvokih EQE
Prijave za kosilo do 31. 7. na tel: 4267-5933 (Ciril Jan)

Vsi rojaki prisrËno vabljeni!

OBVESTILA

Slovenski srednje olski teËaj
Ravnatelja Marka Bajuka

sporoËa, da bo v soboto, 6. avgusta pouk samo do 18. ure.
Ob 17.30 pa bo sestanek starpev in razdelitev spriËeval.

France Gorpe. Njegovo æiv-
ljenje in delo nam je opisa-
la gospa Inzko, kateri smo
se za to lepo zahvalili.
Odpli smo nato do ©t. Jako-
ba, kjer nas je sprejel g.
Puh, ki nam je razkazal
æupnijske prostore. Kosili
smo v LoËah, popoldne pa
smo se kopali v Vrbskem
jezeru. Æe pozno zveËer
smo se vrnili domov.

18. julija smo po zajtrku
zapustili Rebrco kjer smo
bili nastanjeni dva dni, in
se odpravili v Celovec. Po-
tem, ko smo si ogledali
mesto, smo se zopet zbrali
in odpli nazaj v Slovenijo
skozi Ljubeljski predor do
Kovorja. Tu smo se popold-
ne malo sprehajali po goz-
du in griËevju, zveËer pa
odpli po raznih druæinah
spat.

Naslednji dan smo ob
12. uri priËeli vzpon na
Triglav. Spremljal nas je
triglavski æupnik g. Franc
Urbanija. Preden smo se
odpravili na pot, smo zmo-
lili Angelovo ËepËenje, po-
tem pa veseli zaËeli hojo.
Med potjo do Kredarice
smo se veËkrat ustavili, da
si odpoËijemo, ker vzpon je
bil res naporen. KonËno
smo po pestih urah hoje,
dospeli do koËe. Tu smo
veËerjali in prenoËili. Nas-
lednji dan smo imeli ob
sedmih zjutraj sv. mapo, ki
jo je daroval triglavski æup-

nik. Zaradi slabega vreme-
na, vzpon na vrh Triglava
ni bil mogoË, in ob desetih
zjutraj smo se priËeli
spupËati nazaj v dolino.
SreËni smo dospeli do vz-
noæja Triglava in se odpel-
jali do Kovorja, kjer nam je
æupnik postregel s picami.
Potem smo pli v Ljubljano,
kamor so nas pripli iskat
sorodniki. KonËalo se je
skupno spoznavanje Slove-
nije in vsak je odpel, da
spozna in preæivi nekaj dni
s tistimi, ki so nam tudi po
rodu druæina.

Zopet smo se dobili na
Brniku na dan odhoda. Ve-
seli smo bili, da se vraËamo
domov, a tudi æalostni, ker
se je konËala doba napega
bivanja v lepi Sloveniji. Le-
talo je æe Ëakalo. Posloviti
smo se morali in — znova
na pot.

V Frankfurtu smo imeli
pristanek. Ker smo morali
Ëakati 12. ur, smo izrabili
ta Ëas, da smo si malo ogle-
dali mesto. Vodil nas je
slovenski duhovnik Martin
Retej, ki ima na skrbi dupno
pastirstvo Slovencev v
Frankfurtu. Popoldne smo
se zbrali v poljskem domu s
Slovenci iz Frankfurta ter se
z njimi udeleæili zahvalne
sv mape.

In znova na letalo, do
konËne postaje — Ezeize.
Lahko si predstavljate, koli-
ko je bilo veselja, objeman-
ja in tudi zopet kakpna sol-
za. Koliko smo si imeli po-
vedati o tem mesecu, ki
smo ga preæiveli v domovi-
ni napih starih starpev, ki
smo jo spoznali tudi za
napo duhovno domovino.

RAST XXXIV

RAST XXXIV v Sloveniji

CATERING
Kvalitetna kuhinja

Tel.:4720-0038 / Cel.: 15 5743-2360
www.carococina.com

Chef Carolina PotoËnik

RAJE DRUGAM
Zveza potropnikov Slo-

venije poziva slovenske tu-
ristiËne organizacije, da za-
radi varnosti svojih potnikov
odpovedo pe ne zaËeta leto-
vanja v egiptovskem leto-
vipËu ©arm el ©ejk in nepo-
sredni okolici ter potnikom v
celoti vrnejo vplaËani zne-
sek oz. jim ponudijo druge,
varnejpe cilje. V turistiËnem
podjetju Kompas so se za
takpen korak æe odloËili.


